
VLADIMIR IVIČEK:  

- Poštovani predsjedniče, gradonačelniče, poštovani zamjenici i cijenjeni kolege sve vas 

lijepo pozdravljam.  

Ovim putem htio bih vas informirati  o pokušaju izgradnje mega svinjogojske farme u 

Gradskoj četvrti Brezovica na lokaciji Kupinečki Kraljevec.  

U 5. mjesecu ove godine izdana je Potvrda o opravdanosti Programa za izgradnju svinjogojske 

farme od strane Gradskog ureda za gospodarstvo, ekološku održivost i strategijsko planiranje 

na površini od 40 tisuća kvadrata. Potencijalni investitori su u zakupu poljoprivrednog zemljišta 

u iznosu od 500 tisuća kvadrata od Grada Zagreba.  

Vezano za navedeno ukratko bi vam htio iznijeti nekih par činjenica. Lokalna 

samouprava je u svrhu budućeg razvoja Kupinečkog Kraljevca od 2011. godine do danas u 

nekoliko navrata tražila prenamjenu spomenutog poljoprivrednog zemljišta u društveno javnu 

namjenu a za koju Grad Zagreb nikada nije poslao niti se očitovao na traženo niti uvrstio u bilo 

koju izmjenu i dopunu Prostornog plana.  

Smatram da prije izdavanja spomenute Potvrde o opravdanosti Programa izgradnje 

svinjogojske farme lokalna samouprava je s tim trebala bit upoznata međutim niti je lokalna 

samouprava s tim upoznata niti je obaviještena lokalna zajednica, niti je tražena njihova 

suglasnost.  

Južni dio Grada Zagreba predviđen je za budući razvoj vodoopskrbnog sustava Grada Zagreba 

s obzirom na povećanu zagađenost ostalih tri vodocrpilišta u gradu Zagrebu kako su potvrdili 

iz Hrvatskih voda na svojoj 6. konferenciji o vodama. U svim vašim gradskim dokumentima, 

strategijama, i studijama o razvoju ruralnog dijela grada Zagreba  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

Gradska četvrt Brezovica i Kupinečki Kraljevec su vrijedan krajolik s ispitanim 

vrijednostima  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

 

VLADIMIR IVIČEK:  

- o kakvoći zraka.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo moći ćete dodatno objašnjenje tražiti.  
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VLADIMIR IVIČEK:  

- Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Gradonačelniče, izvolite, imate riječ.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala na pitanju zastupniče Iviček.  

Vi ste Klub HDZ-a ako se ne varam, jel' tako? Znači onda nekako bi očekivao da znate 

da je za svinjogojsku farmu koju spominjete vlasnik država a da je ministarstvo, resorno, dalo 

suglasnost na lokacijsku dozvolu. Tako da… A Grad Zagreb kao Gradski ured za gospodarstvo 

i ekološku održivost postupa isključivo po zakonu. Znači ukoliko se stvore zakonske 

pretpostavke mi moramo izdati potvrdu jer je to upravni postupak.  

Znači ponovit ću još jednom, država je vlasnik tog zemljišta, dala je na zakup to zemljište za 

izgradnju svinjogojske farme na 50 godina, resorna ministarstva su dala suglasnost na 

lokacijsku dozvolu i sad vi očekujete od nas što da napravimo, točno. Jer ponavljam, možemo 

samo u upravnom postupku raditi po zakonu. Znači gradski ured ne donosi političke odluke. 

Neke donosi ali kad govorimo o zaštiti okoliša i sličnim potvrdama može postupat isključivo 

po zakonu kao upravno tijelo. Na to ide onda, idu žalbe, ide upravni spor ili šta već ne, ide sud 

itd. Znači ne možemo drugačije postupat.  

Znači ja ponovit ću, znači tu se budući da se radi o granicama izvan Generalnog 

urbanističkog plana niti ona zabrana držanja domaćih životinja na to ne stoji jer je to izvan 

GUP-a, znači izvan ovog urbanog građevinskog područja i ono, jednostavno ne znam šta sad 

od nas očekujete u ovoj fazi kad je, zapravo su sve već stvari se dogodile, i zakup i lokacijska 

dozvola.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Zahtjev za dodatnim objašnjenjem, zastupnik Vladimir Iviček izvolite.  

 

VLADIMIR IVIČEK:  

- Htio bi samo ponoviti, znači cijela gradska četvrt i okolna naselja su na nogama još od 

pokušaja izgradnje one kompostane. Nemojte misliti da ljudi nisu krenuli istraživat, stvorio se 

veliki otpor, u fazi su potpisi peticija i bit će sve nadležne institucije obaviještene.  

Ovim vas putem molim da ne idete protiv volje građana nego shvatite da imate veliki 

potencijal za razvoj ruralnog sportsko-rekreacionog mjesta s ratarskom djelatnošću koja se 

nalazi svega 15 kilometar od Trga bana Jelačića.  

Također želim naglasit da s obzirom da Grad Zagreb na području Gradske četvrti Brezovica u 

naselju Kupinečki Kraljevec ne posjeduje građevinsko zemljište za izgradnju dječjeg vrtića 19 

mještana Kupinečkog Kraljevca je darovalo Gradu Zagrebu zemljište za buduću izgradnju 

dječjeg vrtića koji bi se u tom slučaju trebao nalaziti svega 500-tinjak metara od te farme.  

Tako vas molim da dobro razmislite o svemu tome i da vidimo što je budućnost Gradske četvrti 

Brezovica.  

Također napomenuli ste malo prije da je Gradska četvrt Brezovica najnerazvijenija, 

infrastrukturno, gradska četvrt. Znači nama još uvijek nedostaje nekakvih 90 kilometara 

kanalizacije i nekakvih 30 i nešto kilometara, da ne bi krivo shvatili, vodovoda.  

Evo, molim vas za razumijevanje. Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Gradonačelnik će dati dodatno objašnjenje. Izvolite gradonačelniče.  
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TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači nisam rekao da, rekao sam samo da, da najviše fali ovo što ste sada i vi rekli, da 

najveći problem s vodoopskrbom i odvodnjom je baš u Brezovici i u podsljemenskim naseljima. 

Zato što je Brezovica kao što znate ogromna površina s jako malim brojem stanovnika. Znači 

vrlo rijetka gustoća naseljenosti. Svaki kilometar, treba nekad povući kilometre cijevi da bi se 

došlo do samo par korisnika. I zato je to ostalo na kraju. Ali to radimo. Znači od ovih milijardu 

i osamsto milijuna kuna dobar dio toga će ići upravo u četvrt Brezovica. Tako da apsolutno i 

tamo kad sam bio više puta i znate i da radimo vrtić u Odranskom Obrežu.  

I u tom smislu apsolutno mi je neprihvatljivo da bilo gdje u Zagrebu ljudi nemaju vodu 

ili kanalizaciju i na tome ćemo definitivno radit i odvojiti i povući dobar dio za to EU sredstava.  

Što se tiče konkretno svinjogojske farme mogu samo vidjet s državnim institucijama 

koje izdaju dozvole šta se tu još može napravit i kakva je ta Odluka o zakupu koja je donesena 

od strane države a tu se nadam i vašoj pomoći oko toga.  

 

 


